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REVISTA PRESEI 
 

 Angajaţii din penitenciare continuă protestele 
Angajaţii din penitenciare vor continua, în această săptămână, protestele, solicitând, între altele, plata orelor 
suplimentare, precum şi încetarea "împuternicirilor ilegale". 
Potrivit unui comunicat al Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor, în perioada 25 
septembrie - 3 octombrie sunt programate proteste în stradă după următorul calendar: marţi (25 septembrie) - 
Penitenciarul Mioveni (ora 10,00), Penitenciarul Oradea (ora 10,00), Penitenciarul Ploieşti (ora 9,00); miercuri (26 
septembrie) - Penitenciarul Drobeta-Turnu Severin (ora 9,00); joi (27 septembrie) - Penitenciarul Giurgiu (ora 
10,00), Penitenciarul Pelendava - Craiova (ora 10,00), Penitenciarul Slobozia (ora 9,00), Penitenciarul Galaţi (ora 
9,00). 
 
Pe data de 3 octombrie este programat un protest la Ministerul Justiţiei (ora 12,00). 
Sindicatele afiliate FSANP solicită condiţii de lucru mai bune. "Ministrul Justiţiei a promis acum un an standarde 
privind condiţiile de lucru în penitenciare şi un plan multianual de investiţii, dar nu s-a ţinut de cuvânt. În schimb, 
bugetul pentru investiţii a fost redus la jumătate", se arată în comunicat. 
FSANP cere plata orelor suplimentare restante şi "stoparea împuternicirilor ilegale". "În continuare sunt peste un 
milion de ore suplimentare restante neplătite. Ministrul Justiţiei s-a angajat acum 6 luni, ca reacţie la refuzul unor 
colegi de a intra în serviciu, că acestea vor fi plătite, dar nu s-a ţinut de cuvânt. (...) Cerem reluarea concursurilor 
pentru ocuparea funcţiilor de management superior şi încetarea practicii de vasalizare prin împuterniciri, unele 
deja ilegale prin depăşirea limitei de un an permisă de lege", precizează sursa citată. 
"Cerem aplicarea Legii-cadru a salarizării (L153/2017) şi pentru personalul din sectorul de apărare, ordine publică 
şi siguranţă naţională, începând cu octombrie 2018; aprobarea Statutului poliţistului de penitenciare - cerem 
Ministerului Justiţiei să includă şi observaţiile sindicatelor în proiectele transmise, prin forţarea procedurii de 
avizare, la Parlament; (...) cerem eliminarea din legislaţie a scamatoriei legislative prin care, începând cu 15 
septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin ordonanţă de urgenţă, pensiile angajaţilor din penitenciare, 
poliţiştilor şi militarilor", se mai arată în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudorel Toader, aşteptat să prezinte rezultatele evaluării lui Augustin Lazăr. Termenul de 30 de zile expiră/ 
UPDATE: CSM a transmis informaţiile solicitate 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, este aşteptat să prezinte zilele acestea rezultatele evaluării procurorului 
general Augustin Lazăr, având în vedere că procedura a fost demarată pe 25 august, iar ministrul a anunţat că va 
dura 30 de zile. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat luni, pe Facebook, că CSM a trimis către minister situaţia evaluărilor 
procurorului general, revenind şi cu un post scriptum care precizează că Augustin Lazăr nu a fost supus niciunei 
evaluări. 
"CSM a transmis catre MJ situatia evaluarilor procurorului general !PS: nu a fost supus niciunei evaluari!", a scris 
Toader pe Facebook. 
Pe 25 august, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, anunţa, tot pe Facebook, că declanşează procedura de evaluare a 
procurorului general. 
"Declanşez procedura legală pentru evaluarea activităţii manageriale desfăşurată de către procurorul general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie! Preambul: În urmă cu câteva săptămâni afirmam faptul 
că vine vremea când fiecare trebuie evaluat. În urmă cu câteva luni apreciam disponibilitatea procurorului general 
al PÎCCJ pentru desecretizarea Protocolului din 2009. Zilele acestea aflăm că în realitate a fost "desecretizat" un 
protocol "abrogat" încă din 2016. Aceasta deoarece, potrivit art. 27 al Protocolului din decembrie 2016, "La data 
intrării în vigoare a prezentului Protocol se abrogă Protocolul de cooperare între Parchetul de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul Român de Informaţii pentru îndeplinirea sarcinilor ce le revin în domeniul 
securităţii naţionale nr.....din 04.02.2009". Folosirea sintagmei "se abrogă", arată şi faptul că semnatarii 
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respectivelor Protocoale au înţeles să le confere acestora valenţe normative”, se arăta în mesajul postat de către 
ministrul Justiţiei, pe Facebook. 
Tudorel Toader mai transmitea că rezultatele evaluării, însoţite de eventuale propuneri, vor fi făcute publice în 
termen de cel mult 30 de zile. 
În aceeaşi zi, pe 25 august, procurorul general, Augustin Lazăr i-a răspuns ministrului, precizând că întreaga 
colaborare dintre Parchetul General şi Serviciul Român de Informaţii a fost efectuată în cadrul legii şi că va publica 
toată corespondenţa cu CSM şi Ministerul Justiţiei privind tema protocoalelor care este, de fapt, una falsă. 
Procurorul general transmitea că a respectat întru totul legea. 
Ulterior, ministrul Justiţiei a anunţat că a cerut de la Consiliul Superior al Magistraturii o situaţie privind evaluările 
lui Augustin Lazăr din ultimii trei ani, pentru a afla dacă a fost evaluat şi care a fost calificativul pe care procurorul 
general l-a primit, precizând că Lazăr, în ultimii trei ani, nu a avut o astfel de evaluare din partea nimănui. 
Evaluarea a fost demarată de către ministrul Justiţiei după ce protocolul încheiat în 2016 între Parchetul General 
şi Serviciul Român de Informaţii a fost făcut public. O variantă nesecretă care a fost publicată pe site-ul 
Ministerului Public şi una secretă, ce a apărut câteva ore mai târziu, pe Facebook-ul consilierului premierului, 
Darius Vâlcov. Ambele au fost semnate în aceeaşi zi, chiar înainte de alegerile din 2016. În timp ce protocolul 
public era unul strict tehnic, realizat în baza legii, cel secret era o continuare a protocolului din 2009. 
Ulterior, procurorii de la Parchetul General au deschis un dosar penal după ce consilierul premierului a publicat 
protocolul secret semnat de Ministerul Public şi SRI. Dosarul a fost deschis pentru încălcarea articolului 305 din 
Codul Penal ce vizează neglijenţa în păstrarea informaţiilor. Totodată, Parchetul General anunţa că protocolul 
secret încheiat cu SRI în decembrie 2016, cel publicat de Vâlcov, şi-a încetat efectele pe 13 martie 2017, precizând 
că a iniţiat, pe 22 martie 2018, declasificarea acestuia. 
Pe 25 august, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, anunţa, pe Facebook, că declanşează procedura de evaluare a 
procurorului general. 
"Declanşez procedura legală pentru evaluarea activităţii manageriale desfăşurată de către procurorul general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie! Preambul: În urmă cu câteva săptămâni afirmam faptul 
că vine vremea când fiecare trebuie evaluat. În urmă cu câteva luni apreciam disponibilitatea procurorului general 
al PÎCCJ pentru desecretizarea Protocolului din 2009. Zilele acestea aflăm că în realitate a fost "desecretizat" un 
protocol "abrogat" încă din 2016. Aceasta deoarece, potrivit art. 27 al Protocolului din decembrie 2016, "La data 
intrării în vigoare a prezentului Protocol se abrogă Protocolul de cooperare între Parchetul de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul Român de Informaţii pentru îndeplinirea sarcinilor ce le revin în domeniul 
securităţii naţionale nr.....din 04.02.2009". Folosirea sintagmei "se abrogă", arată şi faptul că semnatarii 
respectivelor Protocoale au înţeles să le confere acestora valenţe normative”, se arăta în mesajul postat de către 
ministrul Justiţiei, pe Facebook. 
Tudorel Toader mai transmitea că rezultatele evaluării, însoţite de eventuale propuneri, vor fi făcute publice în 
termen de cel mult 30 de zile. 
În aceeaşi zi, pe 25 august, procurorul general, Augustin Lazăr i-a răspuns ministrului, precizând că întreaga 
colaborare dintre Parchetul General şi Serviciul Român de Informaţii a fost efectuată în cadrul legii şi că va publica 
toată corespondenţa cu CSM şi Ministerul Justiţiei privind tema protocoalelor care este, de fapt, una falsă. 
Procurorul general transmitea că a respectat întru totul legea. 
Ulterior, ministrul Justiţiei a anunţat că a cerut de la Consiliul Superior al Magistraturii o situaţie privind evaluările 
lui Augustin Lazăr din ultimii trei ani, pentru a afla dacă a fost evaluat şi care a fost calificativul pe care procurorul 
general l-a primit, precizând că Lazăr, în ultimii trei ani, nu a avut o astfel de evaluare din partea nimănui. 
Evaluarea a fost demarată de către ministrul Justiţiei după ce protocolul încheiat în 2016 între Parchetul General 
şi Serviciul Român de Informaţii a fost făcut public. O variantă nesecretă care a fost publicată pe site-ul 
Ministerului Public şi una secretă, ce a apărut câteva ore mai târziu, pe Facebook-ul consilierului premierului, 
Darius Vâlcov. Ambele au fost semnate în aceeaşi zi, chiar înainte de alegerile din 2016. În timp ce protocolul 
public era unul strict tehnic, realizat în baza legii, cel secret era o continuare a protocolului din 2009. 
Ulterior, procurorii de la Parchetul General au deschis un dosar penal după ce consilierul premierului a publicat 
protocolul secret semnat de Ministerul Public şi SRI. Dosarul a fost deschis pentru încălcarea articolului 305 din 
Codul Penal ce vizează neglijenţa în păstrarea informaţiilor. Totodată, Parchetul General anunţa că protocolul 
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secret încheiat cu SRI în decembrie 2016, cel publicat de Vâlcov, şi-a încetat efectele pe 13 martie 2017, precizând 
că a iniţiat, pe 22 martie 2018, declasificarea acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea prefigurează remanierea Guvernului: Sunt miniştri care nu semnează. Nu mai pot rămâne acolo 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că există miniştri care refuză să semneze şi aceştia nu mai pot rămâne 
în Guvern, urmând ca după referendumul pentru familie să existe o discuţie clară privind remanierea 
guvernamentală. 
"Doamna premier va veni cu un set de propuneri, generat de analiza ei. Asta va fi sigur după referendumul pentru 
familie şi va fi o decizie foarte dezbătută în Cex. Va fi o discuţie foarte serioasă şi foarte dură, pentru că nu mai 
poate fi membru al Guvernului, dacă nu ştie să comunice. Eu m-am săturat să fiu paratrăsnet. Că va fi unul sau 
altul, le spun şi colegilor din partid că discuţia va fi foarte sănătoasă şi foarte adâncă. Sunt miniştri care nu 
semnează, deleagă acţiunea altcuiva sau chiar nu semnează. Da, categoric da (le e frică să semneze – n.r.). 
Funcţionarii unii blochează pentru că au ordin pe unitate, alţii de frică, pentru că se gândesc – pot fi luat pentru 
abuz în serviciu, pentru neglijenţă", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Preşedintele PSD nu a vrut să nominalizeze vreun ministru. 
"Eu mi-am asumat, am avut discuţii în minister de când am ajuns acolo în 2013. Am semnat, mi-am asumat. Am 
spus de la început – avem program de guvernare, din el partea pentru minsterul meu e scrisă? Eh alea o să le 
punem în practică", a mai spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vot în Senat. Legea offshore care stabileşte cum se exploatează gazele din Marea Neagră, în linie dreaptă 
Comisiile economică şi pentru energie ale Senatului vor da, luni, un raport comun pentru proiectul care stabileşte 
măsuri pentru exploatarea gazelor din Marea Neagră, în urma cererii de reexaminare a preşedintelui Klaus 
Iohannis. Legea offshore va primi luni votul Senatului, a anunţat Liviu Dragnea. 
În şedinţa comună de luni, ora 12.00, a Comisiei economice şi a Comisiei pentru energie ale Senatului va fi 
adoptat un raport comun pentru proiectul de lege privind unele măsuri necesare pentru implementarea 
operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore, 
potrivit ordinii de zi a celor două foruri legislative. Plenul Senatului se va reuni în şedinţă, de la ora 16.00, pentru 
dezbaterea proiectelor înscrise pe ordinea de zi, votul urmând să aibă loc la ora 17.00. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, vineri seară, la finalul CExN al partidului în care a primit vot de 
susţinere la şefia formaţiunii, că Legea offshore va intra la vot în plenul de luni al Senatului, iar miercuri Camera 
Deputaţilor va vota, decizional, iniţiativa legislativă. Acesta a adăugat că nu va ceda faţă de ce ceea ce a fost decis 
în legătură cu proiectul de lege în sesiunea parlamentară anterioară. 
"Legea offshore a fost adoptată în comisie la Senat săptămâna aceasta, luni intră în plen la Senat, luni seara 
ajunge la Camera Deputaţilor, marţi în comisii la Camera Deputaţilor şi miercuri vrem să intrăm pe ea la votul 
final. Nu am cedat faţă de ceea ce am hotărât împreună în sesiunea trecută cu privire la condiţiile puse în acea 
lege, condiţii avantajoase pentru statul român şi condiţii acceptabile pentru cei care investesc, pentru că dacă nu 
sunt acceptabile, nu investeşte nimeni", a declarat liderul PSD, la încheierea şedinţei de vineri a Comitetului 
Executiv al PSD. 
Pe 2 august, preşedintele Klaus Iohannis a retrimis Parlamentului, spre reexaminare, legea care reglementează 
măsurile de exploatare a gazelor naturale din Marea Neagră. 
Şeful statului a susţinut că un astfel subiect este unul de interes maxim pentru România, iar o asemenea lege 
trebuie să asigure un echilibru şi o echitate în ceea ce priveşte beneficiile atât pentru statul român, cât şi pentru 
investitori. Iohannis critică lipsa de predictibilitate şi stabilitate a Legii offshore, în forma trimis spre promulgare. 
Klaus Iohannis argumentează că nu au fost clar reglementate modalităţile prin care câştigurile din redevenţe 
devin venituri la bugetul de stat, în condiţiile în care actuala formă a legii prevede transferul acestor venituri către 
contractele de parteneriat public-privat, nu către bugetul consolidat. 
"Considerăm că legea trebuie reanalizată şi din perspectiva unei potenţiale încălcări a principiului neafectării 
veniturilor bugetare. În acest sens, semnalăm că legea supusă reexaminării prevede că sumele rezultate din 
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redevenţe şi impozit asupra veniturilor suplimentare offshore se fac venit la Fondul special de finanţare a 
contractelor de parteneriat public - privat în conformitate cu prevederile art. 13 alin. (3) din Ordonanţa de urgenţă 
nr. 39/2018 privind parteneriatul public - privat, fără să fie supuse analizei, în prealabil, alocările alternative ale 
veniturilor bugetare preconizate, în conformitate cu priorităţile de investiţii care trebuie să impulsioneze 
dezvoltarea economică şi socială a României", potrivit unui comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale. 
În cererea de reexaminare transmisă Parlamentului, Iohannis a mai precizat că Legea offshore a fost adoptată de 
Legislativ fără a respecta principiul bicameralismului. 
Parlamentarii au adoptat în sesiunea extraordinară proiectul care modifică Legea offshore şi care stabileşte 
măsuri pentru exploatarea gazelor din Marea Neagră. Pe 12 februarie iniţiativa a primit votul Senatului, iar pe 9 
iulie a fost adoptată decizional de Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reducerea numărului de parlamentari a trecut TACIT de Senat. Iniţiatorii cer vot favorabil în camera 
decizională 
Preşedintele PMP, Eugen Tomac, a cerut ca iniţiativa privind reducerea numărului de parlamentari la 300, 
adoptată tacit de Senat, să fie votată şi în Camera Deputaţilor, apreciind că actuala putere are ”ocazia de a 
demonstra că nu doar mimează preocuparea faţă de respectarea voinţei poporului”. 
”Senatul României a adoptat reducerea numărului de parlamentari la 300. Iniţiativa legislativă a PMP privind 
reducerea numărului de parlamentari la 300 a fost adoptată tacit de către Senat. În plină campanie pentru un nou 
referendum, iată că este posibil să punem în aplicare rezultatul referendumului din 2009 privind reducerea 
numărului de parlmanentari la 300. Chiar dacă tacit, chiar dacă atât de târziu”, a scris Eugen Tomac pe Facebook. 
El a mai afirmat că atuala putere ”are acum ocazia de a demonstra că nu doar mimează preocuparea faţă de 
respectarea voinţei poporului exprimată prin referendum, ci chiar o face”. 
”Corect ar fi ca săptămâna viitoare să avem pe ordinea de zi, în plenul Camerei Deputaţilor, această iniţiativă 
legislativă pentru a da votul final pentru adoptarea acesteia. Abia atunci vor fi credibili în mesajele pe care le 
transmit zilele acestea referitoare la referendumul convocat pentru 6-7 octombrie”, a conchis liderul PMP. 
La referendumul organizat în anul 2009 77,78% dintre alegători s-au pronunţat în favoarea Parlamentului 
unicameral, iar 88,84% au votat pentru reducerea numărului de parlamentari, prezenţa fiind de 50,95%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima reuniune după CExN-ul tensionat din PSD. Şedinţă, luni, în care vor participa şi contestatarii lui Dragnea 
Biroul Permanent Naţional al PSD se va reuni, luni, de la ora 11.30 la Parlament, în prima şedinţă după ce în CEx al 
PSD a fost dat vot de încredere lui Liviu Dragnea, potrivit unui anunţ al formaţiunii. 
La BPN al PSD va participa şi premierul Viorica Dăncilă care este şi preşedinte executiv al partidului, dar şi 
contestatarii liderului social-democrat, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
La şedinţa de luni a Biroului Permanent Naţional al PSD vor fi prezenţi şi social-democraţii care au iniţiat şi semnat 
declaraţia prin care au solicitat demisia lui Liviu Dragnea din funcţia de preşedinte al partidului, cum ar fi primarul 
general al Capitalei, Gabriela Firea, vicepremierul Paul Stănescu, primarul sectorului 3 Robert Negoiţă sau 
secretarul general al PSD, Marian Neacşu, au precizat sursele politice, pentru MEDIAFAX. 
Aceleaşi surse au adăugat că subiectul dezbaterii în şedinţa BPN al PSD de luni va fi referendumul pentru 
revizuirea Constituţiei, în sensul redefinirii familiei, care se va desfăşura pe 6 şi 7 octombrie. 
În contextul referendumului, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, la finalul şedinţei CEx de vineri seară, că 
discuţiile şi acţiunile legate de o remaniere guvernamentală a miniştrilor din Cabinetului Dăncilă vor fi amânate 
după data de 7 octombrie. 
"În ceea ce priveşte remanierea, i-am consultat pe colegii mei când cred că este bine să fie făcută şi aproape în 
unanimitate au zis după referendum. Oricum, doamna prim-ministru începuse o evaluare miniştrilor, care este în 
desfăşurare şi după referendum vom avea un Comitet Executiv Naţional, care va hotărî cine din partea Partidului 
Social sau pe locurile Partidului Social Democrat cine va mai rămâne în Guvern, cine nu", a declarat Dragnea, 
vineri seară, la încheierea şedinţei CExN. 
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Liderul PSD a adăugat că de acum încolo o calitate obligatorie a fiecărui ministru din Guvernul Dăncilă va fi "buna 
comunicare", lucru care va fi o condiţie pentru rămânerea în Executiv. 
Vineri a avut loc Comitetul Executiv Naţional al PSD, în care s-a supus la vot continuitatea sprijinului oferit pentru 
preşedintele PSD, Liviu Dragnea. Doar opt social-democraţi din CexN au votat împotriva susţinerii lui Liviu 
Dragnea, în timp ce 56 au votat pentru susţinere. Conducerea lărgită a PSD a dezbătut, vineri, "Declaraţia privind 
Starea Partidului Social Democrat", într-o şedinţă care a durat peste opt ore. 
Documentul propune 19 măsuri, printre care demisia lui Liviu Dragnea din funcţia de preşedinte al PSD şi din 
funcţia de preşedinte al Camerei Deputaţilor, precum şi asigurarea interimatului conducerii partidului de către 
premierul Viorica Dăncilă până la organizarea unui Congres Extraordinar, în prima parte a anului 2019. Declaraţia 
este semnată de un „Comitet de iniţiativă” format din Paul Stănescu, vicepreşedinte al PSD, viceprim-ministru şi 
ministru al Dezvoltării, Gabriela Firea, vicepreşedinte al PSD şi primar general al Capitalei şi Adrian Ţuţuianu, 
vicepreşedinte al PSD şi vicepreşedinte al Senatului. 
Potrivit structurii formaţiunii social-democrate, Biroul Permanent Naţional este constituit din: preşedintele PSD, 
preşedintele Executiv al PSD, preşedintele de Onoare al PSD, preşedintele Consiliului Naţional al PSD, 
vicepreşedinţii PSD, secretarul general al PSD, trezorierul PSD, preşedintele CFN, liderii naţionali ai TSD, OFSD, 
OPSD, LAL. Premierul, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului, care sunt membri ai PSD, precum şi liderii 
grupurilor PSD din Parlamentul Român şi cel European, sunt membri de drept ai Biroului Permanent Naţonal, 
fiiindu-le asimilată funcţia de vicepreşedinte PSD, dacă nu ocupă o altă funcţe în cadrul conducerii naţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eurodeputaţi ALDE, scrisoare către Comisia Europeană şi Parlamentul European despre efectul protocoalelor 
în justiţie 
Europarlamentarii ALDE, Norica Nicolai şi Renate Weber, au trimis o scrisoare preşedintelui Comisiei Europene, 
Jean-Claude Juncker, şi preşedintelui Parlamentului European, Antonio Tajani, în care oferă detalii despre 
interferenţa şi efectele protocoalelor secrete asupra justiţiei din România. 
Scrisoarea eurodeputaţilor ALDE vine în contextul dezbaterii care va avea loc pe 3 octombrie în Parlamentul 
European pe marginea violenţelor de la protestul care a avut loc pe 10 august în Piaţa Victoriei şi este adresată 
cancelarului Sebastian Kurz Stimate, preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Junker, prim-vicepreşedintului 
CE, Frans Timmermans, preşedintelui Parlamentului European, Antonio Tajani, liderilor grupurilor politice din 
Parlamentul European, membri ai Conferinţei preşedinţilor, potrivit unui comunicat de presă publicat al ALDE. 
"În legătură cu dezbaterea convenită de Conferinţa Preşedinţilor cu privire la România, care va avea loc la 3 
octombrie şi în sprijinul scrisorii pe care am trimis-o alături de cererea noastră privind titlul dezbaterii „Impactul 
protocoalelor secrete asupra legii în România „, vă rugăm să ne permiteţi să vă oferim câteva informaţii pe care le 
considerăm utile", se arată în scrisoarea formulată de europarlamentarii ALDE; Norica Nicolai şi Renate Weber, 
căreia îi sunt ataşate şi trei dintre protocoalele încheiate de SRI cu instituţii din sistemul juridic din România. 
Eurodeputaţii ALDE solicită liderilor europeni să fie sprijinită propunerea ca la dezbaterea din 3 octombrie din 
Parlamentul European să fie discutat adevăratele "ameninţări la adresa statului de drept şi să acceptaţi titlul 
„Impactul protocoalelor secrete asupra statului de drept în România". 
Nicolai şi Weber amintesc despre dezbaterea din PE în anul 2017 privind statul de drept în România şi despre 
ultimele trei luni ale acestui an în care opinia publică a aflat că au existat peste 550 de protocoale încheiate în 
ultimii 10-15 ani, dintre care 350 au fost implementate, conform directorului SRI, Eduard Hellvig. 
"În ultima sesiune plenară din 2017 a Parlamentului European, am avut o dezbatere privind statul de drept în 
România. Realizând faptul că informaţiile disponibile nu erau suficiente pentru a se ajunge la o concluzie bine 
fundamentată, plenul a decis să trimită României o misiune de informare LIBE. Această misiune nu a ajuns 
niciodată în România din motive neclare, deşi ar trebui o cercetare atentă înainte de a trece la acţiune. Între timp, 
în ultimele luni, opinia publică românească a fost şocată după dezvăluirea accidentală a unui număr enorm de 
protocoale secrete încheiate între Serviciul Român de Informaţii (SRI), pe de o parte, şi multe alte instituţii şi 
agenţii de stat. Mai mult de 550 de protocoale au fost încheiate în ultimii 10-15 ani, din care aproximativ 350 sunt 
încă implementate, potrivit directorului SRI", se arată în scrisoarea adresată oficialilor europeni. 
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Europarlamentarii ALDE fac o trecere în revistă a protocoalelor încheiate de Serviciul Român de Informaţii cu 
Consiliul Superior al Magistraturii, Parchetul General şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţiei, care au creat "o reţea de 
acorduri secrete care a generat un sistem de justiţie selectivă". Astfel, potrivit sursei citate, i-a fost permis 
Serviciului Român de Informaţii să efectueze investigaţii judiciare, care sunt interzise de Constituţia României. 
"Cu toate acestea, cea mai tulburătoare dezvăluire se referea la protocoalele secrete din 2009 dintre Serviciul 
Român de Informaţii, pe de o parte, şi Procurorul General, Curtea Supremă, Consiliul Superior al Magistraturii, pe 
de altă parte, care au permis o interferare flagrantă a serviciilor secrete în activitatea justiţiei. În 2016 a fost 
încheiat un nou protocol secret între SRI şi Procurorul General. De fapt vorbim despre o reţea de acorduri secrete 
care a generat un sistem de justiţie selectivă. În acest cadru, Serviciului Secret i s-a permis să efectueze investigaţii 
judiciare, interzise de Constituţie. În urma acestei cooperări ilegale, sute de mii de conversaţii ale românilor au 
fost înregistrate ilegal. Mai mult, ca şi în celebrul şi infamul proces Dreyfuss, sentinţele au fost date pe baza 
dovezilor care nu au fost prezentate celor inculpaţi, care în cele din urmă au fost condamnaţi fără a avea 
posibilitatea de a se apăra în mod corespunzător", potrivit documentului ALDE. 
Conform sursei menţionate, "nici o înregistrare audio sau video adusă ca probă de către procuratură nu a putut fi 
verificată de experţi neutri şi obiectivi. În urma unor anchete neoficiale ale experţilor s-a descoperit că aceste 
înregistrări au fost falsificate, iar experţii au fost hărţuiţi de procurorii anticorupţie. În mai multe cazuri, 
judecătorii au descoperit sute şi sute de transcrieri false făcute de agenţii SRI, iar în prezent mai mulţi agenţi SRI 
se află sub anchete penale". 
Renate Weber şi Norica Nicolai au mai transmis conducerii Comisiei Europene şi a Parlamentului European că 
judecătorii şi procurorii care au refuzat să pună în aplicare ordinele primite de la SRI "au fost acuzaţi de infracţiuni 
inventate şi mulţi dintre ei au fost condamnaţi la închisoare după procese nedrepte", iar conform datelor 
furnizate de Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA), "63% dintre judecătorii români şi 60% dintre procurorii români 
au fost supuşi anchetelor penale în ultimii trei ani". 
"Cu toate acestea, ar trebui să ştiţi că acei judecători şi procurori care au refuzat să pună în aplicare ordinele 
primite de la serviciul secret sau de la unii procurori anti-corupţie (DNA) au fost acuzaţi de infracţiuni inventate şi 
mulţi dintre ei au fost condamnaţi la închisoare după procese nedrepte. Potrivit datelor oficiale furnizate de 
Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA), 63% dintre judecătorii români şi 60% dintre procurorii români au fost 
supuşi anchetelor penale în ultimii trei ani. Fără îndoială, scopul a numeroase investigaţii a fost acela de a 
controla judecătorii şi procurorii, de a-i face vulnerabili la presiune pentru a face ceea ce li s-a ordonat. 
Independenţa procurorilor şi a judecătorilor a fost afectată tocmai de agenţii Serviciului Român de Informaţii şi de 
colegii lor din DNA", explică sursa citată. 
Europarlamentarii ALDE amintesc de cazul judecătorului Stan Mustaţă "care a decis să vorbească, a murit brusc cu 
câteva luni în urmă, în condiţii foarte suspecte, în timp ce se afla la închisoare". 
Nicolai şi Weber explică faptul că în cele trei protocoale secrete apăreau decizii ale CSAT şi necesitatea combaterii 
corupţiei care era considerată un pericol la adresa siguranţei naţionale, astfel majoritatea mandatelor de 
interceptare au fost eliberate în baza Legii securităţii naţionale. 
"În cele trei protocoale pe care le ataşăm la această scrisoare, veţi vedea referiri la protecţia securităţii naţionale. 
Dar, vă rugăm să fiţi conştienţi de faptul că acestea nu au fost implementate în legătură cu terorismul sau ceva 
similar. În România, conform unei decizii a Consiliului Superior pentru Apărarea Ţării, un organism fără caracter 
legislativ sub coordonarea preşedintelui, corupţia a fost considerată o ameninţare la adresa securităţii naţionale. 
De aceea, aceste protocoale au fost aplicate în cazuri individuale legate de corupţie. Aceasta este explicaţia 
pentru care în România numărul mandatelor eliberate pentru „interceptarea comunicaţiilor” (în majoritatea 
cazurilor de telefonie), bazat pe legea securităţii naţionale, a fost mai mare decât oriunde în UE: 2009 – 3011; 
2010 – 3183; 2011 – 3805; 2012 – 3602; 2013 – 3791; 2014 – 2692; 2015 – 2740; 2016 – 3660; 2017 – 2661; 1 
ianuarie – 31 mai 2018 – 960", precizează documentul trimis oficialilor europeni. 
Sursa citată menţionează şi că, în toţi aceşti ani, "din cele aproape 30.000 de cereri, majoritatea lor provenind de 
la Departamentul Naţional Anticorupţie, doar trei au fost respinse!". 
De asemenea, documentul vorbeşte şi despre durata mandatelor de interceptare şi prelungirea acestora, 
amintind şi de comisia de control SRI care a anunţat că circa 6 milioane de persoane au fost supuse supravegherii, 
inclusiv în anul 2012 cât tot Guvernul şi peste 100 de parlamentari au fost interceptaţi. 
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"Durata acestor mandate a fost iniţial de şase luni, însă cele mai multe dintre ele au fost prelungite ulterior pentru 
încă trei luni de fiecare dată, fără a se raporta la numărul maxim de solicitări de prelungire. Actualul preşedinte al 
Comisiei parlamentare pentru controlulul Serviciului de Informaţii a spus că, potrivit unor date pe care le-au 
primit, aproximativ 6 milioane de persoane au fost supuse supravegherii, inclusiv, de exemplu, în anul 2012, 
întregul Guvern şi peste 100 de membri ai Parlamentului . După cum puteţi vedea din protocoale, procurorii au 
fost obligaţi să raporteze Serviciului de Informaţii la fiecare două luni ceea ce au obţinut în investigaţiile lor", 
completează scrisoarea eurodeputaţilor ALDE. 
În concluzie, Nicolai şi Weber susţin că, în acest context delegaţiile române din cadrul ALDE consideră că o 
dezbatere privind statul de drept trebuie să ridice şi să evalueze în mod special aceste situaţii, "pentru a vă 
asigura că nu se vor mai întâmpla în România sau în niciun alt stat membru". 
Parlamentul European va avea o dezbatere, în plenul din 3 octombrie, asupra protestelor violente din 10 august, 
la care este invitat şi premierul Viorica Dăncilă. Decizia organizării acestei dezbateri a fost luată în unanimitate de 
Conferinţa Preşedinţilor PE, formată din liderii grupurilor politice şi preşedintele PE.Dăncilă a anunţat, pe 7 
septembrie, că are toată deschiderea de a merge şi în Parlamentul European, dacă va fi invitată la dezbaterea pe 
marginea protestelor din 10 august. 
Europarlamentarul PNL Marian Jean-Marinescu a declarat că protestele violente din 10 august şi protocoalele 
dintre SRI şi organele judiciare vor fi discutate în Comisia pentru libertăţi civile, justiţie şi afaceri interne (LIBE) din 
Parlamentul European. Potrivit site-ului PE, următoarea şedinţă ordinară a comisiei LIBE va avea loc pe 27 
septembrie, la Bruxelles, de la ora 09.00. 
De asemenea, europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan a anunţat că Parlamentul European va adopta o 
rezoluţie despre situaţia protestelor din 10 august din România în cea de-a doua sesiune plenară din luna 
octombrie. 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit pe 18 septembrie, la Aeroportul Băneasa, cu preşedintele Comisiei 
Europene, Jean-Claude Juncker, după ce în ziua precedentă cei doi oficiali au ratat întrevederea. Întrevederea cu 
preşedintele Comisiei Europene, a avut loc înainte ca acesta să părăsească România, după ce a fost prezent la 
Summit-ul Iniţiativei celor Trei Mări. Ulterior, Guvernul a anunţat că cei doi oficiali au avut o discuţie cordială, al 
cărei subiect central a fost pregătirea viitoarei Preşedinţii române a Consiliului Uniunii Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 În ce vrea să investească Primăria Capitalei. Majorări de capital la trei Companii Municipale. Suma discutată în 
Consiliu 
Primăria Capitalei a introdus pe ordinea de zi a şedinţei CGMB de miercuri trei proiecte care prevăd o majorare de 
capital pentru trei dintre cele 22 de Companii Municipale înfiinţate anul trecut. Majorarea totală se ridică la 348 
de milioane de lei. 
Primăria Municipiului Bucureşti îşi propune o majorare consistentă de capital pentru trei dintre cele 22 de 
Companii Municipale înfiinţate anul trecut, potrivit unui proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei 
CGMB de miercuri. 
Astfel, suma totală pe care Municipalitatea vrea să o verse în conturile a trei companii se ridică la valoarea de 348 
de milioane de lei, ceea ce înseamnă aproape 75 de milioane de euro. 
Suma cea mai mare, de 190 de milioane de lei, o va primi, dacă proiectul va fi adoptat, Compania Municipală 
Imobiliară, ceea ce ar reprezenta o majorare de aproape patru ori mai mare faţă de bugetul actual al companiei. 
Din descrierea raportului de specialitate al proiectului reiese faptul că această companie ar urma să achiziţioneze 
imobile, pe care le va închiria ulterir către alte instituţii ale Municipalităţii. 
„Compania Muncipală Imobiliară S.A îşi propune să investească în achiziţionarea şi amenajarea mai multor 
imobile (...) Aceste imobile, după achiziţie, se vor închiria Administraţiei Spitalelor şi Serviciilor Medicale din 
Bucureşti pentru înfiinţarea de clinci medicale, respectiv Direcţiei Generale de Asistenţă Socială pentru înfiinţarea 
de cămine pentru persoane vârstnice”, se arată în raportul de specialitate al proiectului privind majorarea de 
capital a Companiei Imobiliară S.A. 
Şi Compania Municipală Parking Bucureşti S.A ar urma să primească o majorare de capital de 150 de milioane de 
lei, capitalul social al Companiei ajungând astfel la 174 de milioane de lei. 
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„Compania Municipală Publicitate şi Afişaj Bucureşti S.A îşi propune să achiziţioneze mijloace fixe/obiecte de 
inventar precum şi serviciile aferente acestora. Ca urmare a celor mai sus menţionate este necesară majorarea 
capitalului social de la 10,2 milioane de lei la 18,2 milioane de lei în scopul finalizării proiectelor mai sus 
menţionate”, se arată în cel de-al treilea proiect privind majorările de capital. 
Primăria Capitalei a înfiinţat anul trecut 22 de Companii Municipale care au doi acţionari: Municipiul Bucureşti 
prin Consiliul General al Municipiului Bucureşti, care deţine 99.9% din acţiuni, şi SC Service Ciclop SA, care deţine 
0,1% din acţiuni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect care încearcă să motiveze hypermarketurile să doneze alimente 
Mai mulţi parlamentari PSD şi ALDE au depus la Senat o propunere legislativă pentru modificarea Legii privind 
diminuarea risipei alimentare, prin care operatorii economici, cum ar fi hypermarketurile, vor beneficia de 
facilităţi fiscale dacă transferă alimente prin donare. 
„Operatorii economici care transferă alimente prin donare, în baza prezentei legi, beneficiază de facilităţi fiscale, 
aşa cum sunt acestea reglementate de prevederile art 25 (4), litera c, pct 4-7 din Legea nr. 227/2015 privind Codul 
fiscal, cu modificările şi completările ulterioare”, arată articolul modificat în proiectul de lege. 
Articolul 25 din Codul fiscal menţionat de iniţiatori face referire, la alineatul (4), la "cheltuielile privind bunurile de 
natura stocurilor sau a mijloacelor fixe amortizabile constatate lipsă din gestiune ori degradate, neimputabile, 
precum şi taxa pe valoarea adăugată aferentă, dacă aceasta este datorată potrivit prevederilor titlului VII. Aceste 
cheltuieli sunt deductibile pentru cazul în care stocurile/mijloacele fixe amortizabile se înscriu în oricare dintre 
următoarele situaţii: au termen de valabilitate/expirare depăşit, potrivit legii". 
În legea în vigoare, articolul 3 arăta astfel: „(1) Direcţionarea alimentelor aflate aproape de expirarea datei-limită 
de consum, provenite din donaţii sau sponsorizări, se face către operatorii din sectorul agroalimentar prevăzuţi la 
art. 2 alin. (2) lit. c), acestora fiindu-le interzisă comercializarea în orice mod a alimentelor către alţi operatori din 
sectorul alimentar sau direct consumatorului final”. 
Iniţiatorii proiectului de lege, deputaţii ALDE, Florica Calotă Calotă Florică şi Toma Petcu, dar şi deputatul PSD, 
Neculai Iftimie, argumentează că modificările aduse Legii privind diminuarea risipei alimentare au ca scop 
corelarea acestui act normativ cu prevederile Codului fiscal. 
„Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, cu modificările şi completările ulterioare, reglementează tratamentul 
fiscal al cheltuielilor aferente alimentelor destinate consumului uman, subproduselor agroalimentare devenite 
improprii consumului uman sau animal, dacă transferul/eliminarea, direcţionarea se efectuează potrivit 
prevederilor legale privind dimminuarea risipei alimentare, oarecum şi în ceea ce priveşte bunuri al căror termen 
de valabilitate/expirare este depăşit potrivit legii. Astfel, pentru determinarea rezultatului fiscal aceste cheltuieli 
sunt integral deductibile, potrivit prevederilor (..) din Codul fiscal”, se arată în expunerea de motive a iniţiativei 
legislative. 
Proiectul pentru Legii privind diminuarea risipei alimentare a fost înregistrat în procedură de urgenţă, pe 20 
septembrie, la Senat, primă cameră sesizată, for decizional pentru propunerea legislativă fiind Camera 
Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şefii Jandarmeriei sunt urmăriţi penal în DOSARUL mitingului din 10 august. Acuzaţiile procurorilor: s-au făcut 
presiuni asupra prefectului. Ordinul de evacuare, emis ilegal 
Şeful, prim-adjunctul Jandarmeriei şi şeful Jandarmeriei Capitalei sunt urmăriţi penal în dosarul violenţelor de la 
mitingul din 10 august, Parchetul transmiţând că ordinul de evacuare a Pieţei Victoria a fost dat cu încălcarea legii, 
ora 23:11 fiind consemnată în mod nereal. 
Colonelul Ionuţ-Cătălin Sindile, în prezent împuternicit inspector general al Jandarmeriei Române, este urmărit 
penal pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la 
purtare abuzivă în formă continuată în timp ce maiorul Laurenţiu Cazan, în prezent împuternicit director general 
al Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului Bucureşti, este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de 
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abuz în serviciu, participaţie improprie la purtare abuzivă în formă continuată, participaţie improprie la fals 
intelectual, participaţie improprie la uz de fals. 
Totodată, comisarul şef de poliţie Dan Mihai Chirică, secretar de stat pentru relaţia cu instituţiile prefectului din 
cadrul Ministerului Afacerilor Interne, este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz 
în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la purtare abuzivă în formă continuată în timp ce colonelul 
Sebastian Cucoş, în prezent prim adjunct al inspectorului general al Jandarmeriei Române, este urmărit penal 
pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la 
purtare abuzivă în formă continuată. 
Procurorii îl acuză pe maiorul Cazan Laurenţiu Valentin că, pe 10 august, în calitate de comandant al intervenţiei, 
a încercat să restabilească ordinea publică prin intervenţia în forţă pentru evacuarea manifestanţilor, încălcându-
le acestora dreptul la libertatea de exprimare şi de întrunire, prevăzute de Constituţie. 
Ordinul de intervenţie pentru evacurea pieţei a fost emis cu încălcarea legii, susţin anchetatorii. 
"În noaptea de 10/11.08.2018 suspectul a determinat autorul scriptural al Jurnalului Acţiunilor Operative, întocmit 
la nivelul Direcţiei Generale de Jandarmi a Municipiului Bucureşti, să consemneze în mod nereal ora 23:11 ca fiind 
cea la care prefectul municipiului Bucureşti a aprobat intervenţia în forţă pentru restabilirea ordinii publice în Piaţa 
Victoriei şi ulterior a determinat folosirea Jurnalului Acţiunilor Operative ca dovadă a modului legal în care s-ar fi 
desfăşurat intervenţia în forţă", se arată în rechizitoriul procurorilor. 
De asemenea, Laurenţiu Cazan ar fi ordonat folosirea mijloacelor din dotare pentru evacuarea protestatarilor, iar 
militarii din subordinea lui i-au agresat nejustificat pe unii manifestanţi, inclusiv copii, în condiţiile în care 
evacuarea trebuia să fie una graduală. 
Şi comisarul şef de poliţie Dan Chirică Mihai este acuzat că, în respectiva noapte, s-a folosit de funcţia deţinută şi 
l-a ajutat pe Laurenţiu Cazan în acţiunea de evacuare a Pieţei Victorie prin presiuni exercitate asupra prefectului 
Capitalei, astfel încât Speranţa Cliseru să aprobe "formal" ordinul de intervenţie în forţă. 
"Aparenţa de legalitate creată a permis forţelor de ordine din cadrul Jandarmeriei Române să folosească 
mijloacele din dotare pentru evacuarea protestatarilor aflaţi în Piaţa Victoriei, cu consecinţa exercitării unor acte 
de violenţă nejustificate de situaţia operativă şi de nevoile reale de imobilizare a persoanelor turbulente, folosirea 
forţei nefiind una graduală, uzând de mijloacele din dotare inclusiv împotriva copiilor, producându-se vătămarea 
unui număr mare de participanţi la protest", transmit procurorii. 
Fostul şef al Jandarmeriei, Sebastian Cucoş şi actualul şef al instituţiei, Ionuţ Cătălin Sindile sunt acuzaţi că, în 
noaptea de 10 spre 11 august, au condus în mod ilegal operaţiunea, prin ordine directe date jandarmilor, în 
condiţiile în acre nu exista un ordin care să consemneze preluarea comenzii de la maiorul Laurenţiu Cazan. 
Totodată, cei doi l-ar fi ajutat pe Cazan să pună în aplicare ordinul nelegal de intervenţie în forţă pentru evacuarea 
protestatarilor aflaţi în Piaţa Victoriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Finanțelor vine cu SUPER VEȘTI - 5.000 de noi locuri de muncă în România 
Ministerul Finanţelor a anunţat, duminică, că au fost depuse 32 de cereri pentru investiţii, în baza schemei de 
ajutor de stat, în valoare totală de 3,8 miliarde lei, care ar urma să creeze 5.242 de locuri de muncă, scrie News.ro. 
”Ministerul Finanţelor Publice finanţează marile investiţii din sectoarele de activitate de vârf şi dezvoltarea 
regională, astfel că din 10 septembrie acceptă cereri pentru ajutor de stat în limita a 614 milioane de lei, buget 
alocat pentru 2018”, se arată în comunicat. 
Pentru cele 32 de cereri pentru investiţii, ajutorul de stat solicitat se ridică la suma totală de 1,38 miliarde de lei. 
18 dintre proiectele analizate au capital românesc, iar 14 au capital străin, potrivit ministerului. 
”Solicitările au fost făcute în baza schemei de ajutor de stat instituite prin H.G. nr. 807/2014, care susţine 
investiţiile de mare anvergură, favorizează extinderea activităţilor economice în regiunile defavorizate şi 
stimulează investiţiile în tehnologii avansate care conduc la crearea de locuri de muncă”, se arată în comunicat. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, speră că 2019 va fi un al investiţiilor care vor crea locuri de muncă. 
"Sperăm ca în curând efectele să se regăsească în economia reală, iar 2019 să fie un an al investiţiilor care să 
creeze cât mai multe locuri de muncă. Aşa cum am spus în mai multe rânduri îmi doresc ca românii din străinătate 
să aibă motive reale pentru a se întoarce acasă", a spus ministrul, în cadrul comunicatului. 
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Potrivit procedurii stabilite, experţii din cadrul ministerului verifică documentele depuse, iar dacă există 
neconcordanţe vor fi cerute clarificări legate de informaţiile din documentele prezentate. Firmele au la dispoziţie 
15 zile lucrătoare pentru a răspunde. 
”În cazul în care, în urma evaluării cererilor de acord pentru finanţare se emit scrisori de respingere şi rămân 
disponibile credite de angajament şi bugetare, vor intra în analiză solicitările rămase în aşteptare. Precizăm că 
cererile se analizează în ordinea înregistrării acestora la registratura generală a MFP”, se arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Panică la Guvern: Scrisoare disperată către Dragnea şi Tăriceanu. România riscă o sancţiune fără precedent în 
UE chiar în timpul preşedinţiei semestriale 
România riscă să fie condamnată de Curtea de Justiţie a Uniunii Europene pentru că nu a transpus în legislaţia 
naţională directiva privind prevenirea spălării banilor. Acest lucru s-ar putea întâmpla chiar în timpul preşedinţiei 
semestriale a României, în condiţiile în care, de la intrarea în vigoare a Tratatului de la Lisabona, nicio ţară 
membră nu a fost condamnată pentru acest motiv. În cazul unei condamnări, România va fi obligată să plătească 
milioane de euro. 
Comisia Europeană a anunţat pe 19 iulie că trimite România, Grecia şi Irlanda în faţa Curţii de Justiţie a UE pentru 
că nu au pus în aplicare normele în materie de combatere a spălării banilor, se arată într-un comunicat pe site-ul 
instituţiei. Termenul pentru transpunerea de către statele membre în legislaţiile lor naţionale a celei de A patra 
directive privind combaterea spălării banilor a fost 26 iunie 2017. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a trimis două scrisori către Senat şi Camera 
Deputaţilor, în lunile iulie şi august, solicitând urgentarea adoptării unui proiect de lege pentru transpunerea 
directivei. Scrisoarea semnată de Negrescu scoate la iveală mai multe nereguli care au generat această întârziere, 
vina fiind aruncată pe Secretariatul General al Guvernului, Ministerul Justiţiei, Oficiul Naţional pentru Prevenirea 
şi Combaterea Spălării Banilor şi alte structuri. 
Potrivit scrisorii, pe 19 iulie 2017 Comisia Europeană a trimis României scrisoare de punere în întârziere în cauza 
direcţiei privind prevenirea spălării banilor. Victor Negerescu era deja ministru delegat pentru Afaceri Europene, 
iar ministerul pe care îl conduce a trimis Comisiei Europene un răspuns prin care România se angaja să transpună 
directiva până în februarie 2018. Cu toate aceste, calendarul nu a fost respectat, ministrul invocând un "blocaj 
instituţional evident". 
A fost convocată o şedinţă pentr 17 mai 2018, unde s-a discutat despre accelerarea redactării proiectului. 
Ministrul Negrescu afirmă că, deşi au fost invitate, unele instituţii au lipsit de la discuţii. Abia pe 31 mai 2018 a 
fost adoptat în Guvern proiectul de lege privind transpunerea directivei, care a fost trimis în Parlament de 
Secretariatul General al Guvernului abia pe 20 iunie. După o lună, pe 19 iulie, Comisia Europeană anunţă că dă în 
judecată România la Curtea de Justiţie a UE. 
În scrisoarea trimisă şefilor Parlamentului, ministrul Negrescu susţine că a trimis 11 note informative prezentate 
în şedinţele Guvernului şi de trei ori a fost informat prim-ministrul, începând cu data de 18 ianuarie 2017, pe 
această temă. Nu este clar de ce nu s-au făcut mai multe demersuri pentru transpunere, în intervalul scurs de la 
momentul punerii în întârziere şi momentul trimiterii în judecată la CJUE. 
În caz de condamnare, România va fi obligată să plătească o sumă forfetară de 6016,80 de euro pe zi, de la 
momentul expirării termenului de transpunere (în jur ed 2,5 milioane de euro în prezent), penalităţi de aproape 
22.000 de mii de euro pe zi de la sentinţa CJUE până la transpunere, la care se vor adăuga şi cheltuielile de 
judecată. 
Negrescu mai scrie că, potrivit jurisprudenţei CJUE, statele membre nu pot invoca nicio situaţie internă pentru a 
justifica neîndeplinirea obligaţiilor şi nerespectarea termenilor, motiv pentru care se face apel la Parlament 
pentru transpunerea de urgenţă a directivei. 
"În condiţiile obiective în care cauzele privind necomunicarea măsurilor naţionale de transpunere sunt soluţionate 
de CJUE cu maximă celeritate, o sesizare efectivă a instanţei UE în cursul acestui au ar putea avea drept 
consecinţă pronunţarea unei hotărâri de condamnare a României, cu impunerea de sancţiuni pecnniare, pe 
durata exercitării de către statul român a Presedintiei Consiliului UE, în primul semestru al anului 2019. 
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Menţionăm că, de la intrarea în vigoare a Tratatului de la Lisabona şi până în prezent, CUE nu a pronunţat nicio 
hotărâre intemeiată pe art. 260 alin. (3) TFUE. Toate statele membre au făcut eforturi pentru a evita o astfel de 
situaţie", mai scrie Negrescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Indicii BET şi BET-TR ai Bursei de la Bucureşti includ de luni 15 companii 
Indicii BET (indicele principal al Bursei de Valori Bucureşti) şi BET - TR (indicele care include şi dividendele acordate 
de companiile din BET) vor include, de luni, 15 companii, în urma includerii companiilor Sphera Franchise Group şi 
Purcari Wineries. 
Conform unui comunicat al BVB, este pentru prima dată în istoria pieţei locale de capital când aceşti indici vor 
include 15 societăţi. 
"Investitorii au fost pregătiţi pentru o astfel de măsură încă de luna trecută, când am anunţat că indicii BET şi BET-
TR vor putea include un număr mult mai mare de companii. Odată cu extinderea la 15 companii, investitorii au 
parte de o diversificare îmbunătăţită în ceea ce priveşte companiile incluse în aceşti indici, care oferă astfel un 
nivel diminuat al riscului sectorial încorporat în cei doi indici", a declarat Adrian Tănase, CEO al Bursei de Valori 
Bucureşti. 
La rândul său, preşedintele Consiliului de Administraţie al BVB, Lucian Anghel, a subliniat că bursa românească 
devine tot mai deschisă oportunităţilor şi diversificării. 
"Două noi domenii de activitate ancorate puternic în economia naţională şi care contribuie intens la dezvoltarea şi 
creşterea economică a României sunt de acum reprezentate în indicele principal al BVB, care devine o bursă tot 
mai deschisă oportunităţilor şi diversificării, a spus Lucian Anghel. 
Acţiunile Sphera Franchise Group, unul dintre cei mai importanţi operatori din domeniul foodservice din România, 
au intrat la tranzacţionare la BVB pe 9 noiembrie 2017, cu simbolul bursier SFG. Compania, care administrează 
restaurante sub brandurile KFC, Pizza Hut şi Taco Bell, a devenit astfel primul operator din domeniul foodservice 
listat la BVB. 
Acţiunile Purcari Wineries, producător de vin de top din Europa Centrală şi de Est, au început tranzacţionarea pe 
piaţa principală a BVB, sub simbolul WINE, pe 15 februarie 2018. Purcari este prima companie din Republica 
Moldova care s-a listat la BVB. Grupul Purcari este unul dintre cele mai mari grupuri vinicole regionale, cu 1.060 
de hectare de viţă de vie în gestiune şi cu o reţea de exporturi care acoperă peste 30 de ţări. 
Ponderile simbolurilor din componenţa indicilor BET şi BET-TR vor fi determinate pe baza numărului de acţiuni şi a 
preţurilor de închidere înregistrate la finalul şedinţei de tranzacţionare din data de 14 septembrie 2018. Noile 
structuri ale indicilor BVB vor fi anunţate la finalul zilei de 14 septembrie 2018 şi vor intra în vigoare începând cu 
şedinţa de tranzacţionare din data de 24 septembrie 2018. 
BET (Bucharest Exchange Trading index) este primul indice dezvoltat de BVB şi reprezintă indicele de referinţă al 
pieţei locale de capital. Înfiinţat pe 19 septembrie 1997, BET a avut în componenţa sa un număr maxim de 10 
companii timp de aproape două decenii. În martie 2017, a fost extins la 12 companii prin includerea CONPET şi 
MedLife. La jumătatea anului 2017, BET a fost extins la 13 companii, odată cu includerea DIGI Communications 
NV. 
După includerea Sphera Franchise Group şi Purcari Wineries, cele 15 companii care vor face parte din indicii BET şi 
BET-TR vor fi Banca Transilvania, BRD - Groupe Societe Generale, Bursa de Valori Bucureşti, CONPET, DIGI 
Communications, Electrica, Fondul Proprietatea, MedLife, OMV Petrom, Nuclearelectrica, Purcari Wineries, 
Romgaz, Sphera Franchise Group, Transgaz, Transelectrica. 
Comisia Indicilor a decis, tot în şedinţa din 3 septembrie, să introducă societatea Alro în Watchlist pentru o 
eventuală includere în BET şi BET-TR în perioada următoare. 
Luna trecută, Consiliul Bursei a aprobat, modificarea manualelor indicilor BVB, după o decizie similară a Comisiei 
Indicilor BVB. Au fost introduse noi reguli pentru indicii BET şi BET-TR astfel încât cei doi indici să reflecte evoluţia 
celor mai lichide companii listate la BVB şi tot atunci numărul maxim al companiilor care pot fi incluse în cei doi 
indici a fost extins la 20 de companii.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Situaţie tensionată în Marea Britanie. Theresa May ar putea convoca alegeri anticipate din cauza Brexit 
/Opoziţia ar vrea un nou referendum 
Premierul Marii Britanii, Theresa May, ar putea convoca alegeri legislative anticipate în contextul crizei Brexit, 
afirmă surse guvernamentale, deşi zvonurile au fost infirmate oficial de Downing Street, iar Partidul Laburist (de 
opoziţie) ar putea cere un nou referendum privind apartenenţa la UE. 
Consilierii premierului Theresa May au iniţiat în secret elaborarea unor planuri de urgenţă pentru organizarea 
alegerilor parlamentare anticipate în noiembrie, scopul fiind obţinerea majorităţii necesare pentru menţinerea în 
funcţie, în contextul în care liderii Uniunii Europene au respins planul britanic pentru un acord privind relaţiile 
bilaterale post-Brexit, afirmă surse citate de Sunday Times. 
Doi oficiali de la Downing Street au declarat că Theresa May s-a simţit umilită la summitul european de la 
Salzburg, astfel că vrea să obţină susţinere politică pentru un nou plan privind relaţia cu UE. Planul Theresei May a 
fost contestat atât de politicieni britanici, inclusiv din Partidul Conservator, cât şi de liderii europeni. 
Un alt oficial britanic a evocat chiar posibilitatea demisiei Theresei May. Guvernul conservator de la Londra are 
majoritate în Camera Comunelor doar cu ajutorul unei mici formaţiuni din provincia britanică Irlanda de Nord. 
Downing Street a negat informaţiile privind convocarea alegerilor anticipate. 
Pe de altă parte, Jeremy Corbyn, liderul Partidului Laburist (de opoziţie), a evocat posibilitatea de a cere un nou 
referendum privind apartenenţa Marii Britanii la UE şi privind acordul Brexit. Corbyn a cerut o dezbatere la nivelul 
formaţiunii de centru-stânga. "Voi susţine ce va rezulta din această conferinţă. Eu nu cer un nou referendum, eu 
sper să ajungem la un acord în sensul unui scrutin anticipat. Dar eu am fost ales pentru a-i reprezenta pe membrii 
partidului. Deci, dacă la conferinţă se va lua o decizie, nu mă voi sustrage răspunderii, voi acţiona în consecinţă", a 
spus Corbyn, citat de Sunday Mirror. 
"Va exista un vot clar la conferinţă. Să vedem rezultatul. În mod clar, sunt obligat de sistemul democratic din 
partidul nostru", a explicat Corbyn pentru BBC. 
Theresa May a denunţat "impasul" negocierilor pe tema Brexit şi a cerut "respect" din partea UE 
Negocierile dintre Marea Britanie şi Uniunea Europeană pe tema Brexit sunt "în impas", a afirmat vineri premierul 
britanic, Theresa May, după ce liderii europeni au respins planul Londrei privind viitoarele relaţii bilaterale. 
"Marea Britanie a tratat Uniunea Europeană doar cu respect şi se aşteaptă la acelaşi lucru. Relaţia bună la finalul 
acestui proces depinde de acest lucru", a spus Theresa May. 
Preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, a respins planul britanic privind relaţiile bilaterale post-Brexit fără 
a explica de ce şi fără a oferi o alternativă, a spus Theresa May. "Acest lucru nu este acceptabil în această etapă a 
negocierilor; nu poate fi respins acest plan fără o explicaţie detaliată sau fără prezentarea unei alte propuneri", a 
subliniat premierul britanic, conform postului ITV. Theresa May a explicat că există două probleme principale în 
negocierile pe tema Brexit: viitoarea relaţie economică între Marea Britanie şi Uniunea Europeană şi frontiera 
între provincia britanică Irlanda de Nord şi Irlanda, stat UE. "Suntem cu toţii de acord că tratatul final trebuie să 
includă un element care să garanteze că nu va reapărea frontieră între Irlanda şi Irlanda de Nord. Dar Uniunea 
Europeană propune realizarea acestui lucru prin menţinerea efectivă a Irlandei de Nord în uniunea vamală. După 
cum am spus deja, acest lucru este inacceptabil. Nu vom accepta niciodată aşa ceva, ar însemna destrămarea ţării 
noastre", a argumentat Theresa May. 
Liderii statelor Uniunii Europene au menţinut, cu ocazia summitului informal din oraşul austriac Salzburg, 
presiunile asupra premierului Marii Britanii, Theresa May, cerându-i garanţii privind frontiera dintre provincia 
britanică Irlanda de Nord şi Irlanda. Liderii celor 27 de ţări UE au cerut flexibilitate din partea Londrei privind 
frontiera cu Irlanda, condiţionând viitoarea relaţie bilaterală de acordarea unui statut special Irlandei de Nord. 
"Avem principii foarte clare referitoare la integritatea pieţei unice şi mai ales în privinţa frontierei irlandeze", a 
declarat preşedintele Franţei, Emmanuel Macron. "Avem nevoie de o propunere a Marii Britanii care să menţină 
statutul special în acordul de ieşire din UE", a precizat Macron. 
"Suntem pregătiţi pentru orice eventualitate. Dar cred că trebuie să ne dublăm eforturile în următoarele două 
săptămâni, pentru a ne asigura că vom avea un acord", a spus premierul Irlandei, Leo Varadkar. 
Uniunea Europeană şi Marea Britanie trebuie să înregistreze progrese substanţiale pentru a ajunge la un eventual 
acord pe tema Brexit până în noiembrie, a afirmat cancelarul Germaniei, Angela Merkel. "Este clar că avem nevoie 
de progrese substanţiale până în octombrie şi că trebuie să finalizăm totul în noiembrie", a precizat Angela 
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Merkel. "Am parcurs deja un drum lung privind acordul de ieşire" a Marii Britanii din UE, "dar avem mult de lucru 
în privinţa viitoarei relaţii" bilaterale, a subliniat Angela Merkel. 
Marea Britanie ar urma să iasă din Uniunea Europeană în martie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
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